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Protokół Nr 0012.03.66.2022
Komisji Budżetu i Finansów

Rady Miasta Kalisza
z posiedzenia które odbyło się w dniu 22 listopada 2022 roku

*********************************************************************
Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.

*********************************************************************

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3.  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  uchwalenia  Regulaminu  utrzymania 

czystości i porządku na terenie miasta Kalisza.

4.  Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  Miasta  Kalisza  za  rok  szkolny 

2021/2022.

5.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  dotyczącego 

przejęcia zadań z zakresu administracji rządowej.

6. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania 

i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem 

specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat,  jak również 

trybu ich pobierania.

7.  Projekt uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków przeznaczonych na te 

zadania w 2022 roku z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.

8.  Projekt  uchwały  w sprawie  utworzenia  Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego w Kaliszu 

oraz nadania Statutu.

9.  Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności 

w Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnym w Kaliszu.

10. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

11. Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach regionalnej 

pomocy inwestycyjnej dla przedsiębiorców realizujących inwestycje.



12.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zaproszenia  do  osiedlenia  się  na  terenie  Miasta  Kalisza 

rodziny repatriantów.

13.  Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  "Programu  współpracy  Miasta  Kalisza 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2023 rok".

14. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych w granicach administracyjnych miasta Kalisza.

15. Projekt uchwały w sprawie ustalenia w Kaliszu Strefy Płatnego Parkowania, stawek opłat  

za postój pojazdów samochodowych na drogach publicznych w Strefie Płatnego Parkowania, 

wysokości opłat dodatkowych oraz sposobu ich pobierania.

16. Projekt uchwały w sprawie przekształcenia Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej Nr 

1 przy ul. Prymasa Stefana Wyszyńskiego 3b poprzez zmianę jej siedziby.

17.  Projekt  uchwały w sprawie wyrażenia  zgody na zawarcie  umów dzierżaw na grunty 

stanowiące własność Miasta Kalisza i będące w użytkowaniu wieczystym Miasta Kalisza.

18. Korespondencja:

a)  Pismo  Wiceprezydenta  Miasta  Kalisza  z  dnia  24  października  2022  r.  przekazujące 

informację na temat planowanej inwestycji w obszarze zakupu autobusów zeroemisyjnych.

b) Pismo Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zbytków w Poznaniu z dnia 18 października 2022 

r. informujące o przyznanej dotacji dla zabytku przy ul. Romańskiej 146 w Kaliszu.

19. Sprawy bieżące i wolne wnioski.

20. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia.
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji  Budżetu i  Finansów Rady Miasta 
Kalisza Sławomir Lasiecki, który powitał wszystkich obecnych radnych oraz gości.

Ad. 2. Zatwierdzenie porządku obrad.
Pan Paweł Bąkowski naczelnik Wydziału Gospodarki i Ochrony Środowiska zawnioskował 
o zmianę  kolejności  omawianych  punktów  tj.  przedstawienie  pkt.  16  „Projekt  uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie miasta Kalisza” jako pierwszego.  Głosowanie wniosku: 6 osób za (6 obecnych). 
Głosowanie porządku obrad wraz z wnioskiem: 6 osób za (6 obecnych). Porządek obrad 
wraz z wnioskiem został przyjęty jednomyślnie.

Ad.  3.  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Kalisza.



Pan  Paweł  Bąkowski  Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  i  Ochrony  Środowiska  omówił 
powyższy projekt uchwały. Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania.
Głosowanie: 6 osób za (6 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad. 4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta Kalisza za rok szkolny 
2021/2022.
Pani Ewelina Dudek naczelnik Wydziału Edukacji omówiła powyższą informację. 

Ad.  5.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia 
dotyczącego przejęcia zadań z zakresu administracji rządowej.
Pani  Ewa Koszyczarek zastępca naczelnika Wydziału Zarządzania  Kryzysowego i  Spraw 
Obronnych omówiła powyższy projekt uchwały.
Głosowanie: 6 osób za (6 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.  6.  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  szczegółowych  warunków 
przyznawania i  odpłatności za usługi opiekuńcze i  specjalistyczne usługi opiekuńcze, 
z wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 
opłat, jak również trybu ich pobierania.
Pani  Iwona  Niedźwiedź  Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  omówiła 
powyższy projekt uchwały.
Głosowanie: 6 osób za (6 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.  7.  Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  zadań  i  wysokości  środków 
przeznaczonych  na  te  zadania  w 2022  roku z  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych.
Pani  Iwona  Niedźwiedź  Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  omówiła 
powyższy projekt uchwały.
Głosowanie: 6 osób za (6 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.  8.  Projekt  uchwały  w  sprawie  utworzenia  Centrum  Opiekuńczo-Mieszkalnego 
w Kaliszu oraz nadania Statutu.
Pani  Iwona  Niedźwiedź  Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  omówiła 
powyższy projekt uchwały.
Radny  Artur  Kijewski  zadał  pytanie  o  podstawowe  kryteria  kwalifikacji  do  Centrum 
Opiekuńczo-Mieszkalnego.
Pani  Niedźwiedź  odpowiedziała,  że  decydować  będzie  kolejność  złożonych  wniosków. 
Wymogiem programowym jest to, aby 40 % osób korzystających ze wsparcia było osobami 
ze znacznym stopniem niepełnosprawności.
Pan Kijewski dopytał,  co w przypadku dużego zainteresowania,  czy są jakieś dodatkowe 
kryteria.
Pani  Niedźwiedź  odpowiedziała,  że  przede  wszystkim znaczenie  ma  kolejność  zgłoszeń, 
dopiero później dochód i sytuacja rodzinna. 
Radny Sławomir Chrzanowski zapytał, czy budynek jest już przygotowany.
Pani Niedźwiedź odpowiedziała, że prace budowlane zostały zakończone 30 września 2022 
r., a w tej chwili budynek jest zaopatrywany w wyposażenie. 



Pan Chrzanowski dopytał ile osób będzie mieściło Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne.
Pani Niedźwiedź odpowiedziała, że będzie to 40 osób w systemie dziennym oraz 2 osoby 
całodobowo.
Głosowanie: 6 osób za (6 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.  9.  Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia 
odpłatności w Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnym w Kaliszu.
Pani  Iwona  Niedźwiedź  Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  omówiła 
powyższy projekt uchwały.
Głosowanie: 5 osób za, 2 osoby wstrzymały się od głosu (7 obecnych). Projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.  10.  Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od 
nieruchomości.
Pani Krystyna Frąckowiak zastępca naczelnika Wydziału Finansowego omówiła powyższy 
projekt uchwały.
Głosowanie: 3 osoby za, 2 osoby przeciw, 2 osoby wstrzymały się od głosu (7 obecnych). 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad. 11. Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach 
regionalnej pomocy inwestycyjnej dla przedsiębiorców realizujących inwestycje.
Pani Krystyna Frąckowiak zastępca naczelnika Wydziału Finansowego omówiła powyższy 
projekt uchwały.
Głosowanie: 7 osób za (7 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.  12.  Projekt  uchwały  w sprawie  zaproszenia  do osiedlenia  się  na terenie  Miasta 
Kalisza rodziny repatriantów.
Pan Janusz Sibiński zastępca naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i  Mieszkaniowych 
omówił powyższy projekt uchwały.
Radny Sławomir Chrzanowski zapytał o proces zapraszania repatriantów.
Pan  Sibiński  odpowiedział,  że  corocznie  wpływa  mnóstwo  e-maili  i  pism  od  rodzin, 
w których co najmniej  jeden członek rodziny jest  polskiego pochodzenia z terenu byłych 
republik związku radzieckiego. Takie wiadomości są analizowane i na podstawie tego zostają 
przedstawiane Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Rady Miasta Kalisza celem 
zaopiniowania.  Wydłużona  procedura  sprawiła,  że  w tym przypadku  rodzina  podjęła  się 
nauki języka polskiego, dzięki czemu prowadzona korespondencja odbywa się w j. polskim, 
co  jest  istotne,  ponieważ  po  przyjeździe  do  kraju  nie  ma  bariery  językowej  i  nie  jest 
konieczna pomoc asystenta ze strony MOPS-u.
Głosowanie: 7 osób za (7 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad. 13. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia "Programu współpracy Miasta Kalisza 
z organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność 
pożytku publicznego na 2023 rok".
Pan Janusz Sibiński zastępca naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i  Mieszkaniowych 
omówił powyższy projekt uchwały.



Głosowanie: 5 osób za, 2 osoby wstrzymały się od głosu (7 obecnych). Projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad. 14. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości stawek opłat za 
zajęcie  pasa  drogowego  dróg  publicznych  w  granicach  administracyjnych  miasta 
Kalisza.
Pan Krzysztof Gałka Dyrektor Zarządu Dróg Miejskich omówił powyższy projekt uchwały.
Głosowanie: 5 osób za, 2 osoby przeciw (7 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany. 

Ad. 15. Projekt uchwały w sprawie ustalenia w Kaliszu Strefy Płatnego Parkowania, 
stawek opłat  za postój  pojazdów samochodowych na drogach publicznych w Strefie 
Płatnego Parkowania, wysokości opłat dodatkowych oraz sposobu ich pobierania.
Pan Krzysztof Gałka Dyrektor Zarządu Dróg Miejskich omówił powyższy projekt uchwały.
Radny Sławomir Chrzanowski powiedział, że ma wątpliwości, czy podniesienie stawek za 
postój o 80% nie jest dużym błędem. 
Radny Radosław Kołaciński dodał, że miasto Kalisz nie ma nawet 100 tys. mieszkańców, 
a ceny parkingu porównywalne są do dużych miast m.in. Warszawa oraz Poznań.
Pan Gałka powiedział, że obowiązująca stawka w Ostrowie Wielkopolskim wynosi 2,50 zł – 
czyli tyle ile w naszej podstrefie B.
Radny Artur Kijewski zapytał, czy Ostrów Wielkopolski ma w planach podniesienie opłat za 
postój pojazdów samochodowych.
Pan Gałka odpowiedział, że w Ostrowie Wielkopolskim godzina postoju wynosi 4 zł, czyli  
tak jak Kaliszu w podstrefie A.
Radny Sławomir Lasiecki zapytał, czy Gniezno ma podział na strefy.
Pan Gałka odpowiedział, że w Gnieźnie zarówno w podstrefie A jak i podstrefie B opłata 
wynosi  tyle  samo  –  4  zł.  W  Poznaniu  cena  pierwszej  godziny  parkowania  to  7  zł.  
W Pleszewie opłata za jedną godzinę to 4 zł. 
Pan Kijewski zapytał co jest celem strefy parkowania, czy jest to wyeliminowanie pojazdów, 
czy  stworzenie  większej  rotacji.  Całkowite  wyeliminowanie  pojazdów  jest  w  interesie 
pewnych  grup,  które  aktywnie  działają  na  ten  temat.  W  rozmowach  z  handlowcami 
zauważalne jest, że nie zależy im na tym by centrum było całkowicie wyłączone z ruchu,  
ponieważ klient chce dojechać jak najbliżej do sklepu. Natomiast postulaty były takie żeby 
była rotacja jeśli  chodzi o strefę parkowania,  ponieważ są osoby, które przy stawce 2 zł 
blokowały miejsce parkingowe na cały dzień. Należy w tym temacie uwzględnić postulaty 
różnych  stron.  Sprawa  strefy  parkowania  może  wywołać  dyskusje,  natomiast  w  tym 
przypadku nie będzie takiego rozwiązania, aby wszystkie strony były zadowolone.
Pan Gałka powiedział, że głównym celem wynikającym z ustawy o drogach publicznych, 
wprowadzenie  strefy  płatnego  parkowania  jest  zwiększenie  rotacji  pojazdów  w  celu 
ułatwienia odnalezienia miejsca do zaparkowania.  
Pan Lasiecki powiedział, że ma obawę, że to niewiele zmieni, ponieważ dużo osób, które 
mieszkają w centrum zajmują miejsca parkingowe. Osoby te niezmiennie płacą 70 zł za cały 
rok  możliwości  parkowania,  pomimo tego,  że  podnoszona  jest  cena  za  godzinę  postoju. 
Mieszkańcy nie ponoszą dodatkowych opłat, co nie skłoni ich do tego, aby parkowali poza 
strefą, a to natomiast nadal będzie powodować, że miejsca będą zajęte.



Pan  Gałka  odpowiedział,  że  w  tej  kwestii  będzie  wprowadzona  zmiana  w  stosunku  do 
obecnej sytuacji. Do wykupienia identyfikatora będzie upoważniony mieszkaniec, który musi 
spełniać trzy warunki. Musi być zameldowany w Kaliszu na danej ulicy, która jest objęta 
strefą płatnego parkowania, musi się rozliczyć z podatku w I Urzędzie Skarbowym w Kaliszu 
oraz posiadać samochód.
Pan Lasiecki podkreślił, że nowym warunkiem jest rozliczanie się z podatku w I Urzędzie 
Skarbowym w Kaliszu,  ponieważ bez zameldowania taka osoba nie mogłaby się ubiegać 
o taki identyfikator.
Pan Kijewski dodał, że przed rewitalizacją i podczas przebudowy na ul. Zamkowej zgłaszany 
był postulat przez handlowców tak, aby w godzinach handlu tj. 10-18 część parkingu była 
rotacyjna,  czyli  maksymalny  czas  postoju  do  1-1,5  godziny,  tak  aby  każdy  klient  mógł 
spokojnie zaparkować i zwiększyć ruch. 
Pan  Gałka  odpowiedział,  że  jest  to  odrębny  temat,  który  będzie  wynikał  z  projektu 
organizacji  ruchu  danej  ulicy  i  faktycznie  planowane  jest  wprowadzenie  ograniczenia  w 
godzinach, w których jest największe zapotrzebowanie tzn. ograniczanie czasu postoju np. do 
0,5  godziny na  ulicach,  na  których najtrudniej  jest  znaleźć  miejsce  do  parkowania  czyli  
ul. Śródmiejska, ul. Kanonicka, ul. Zamkowa.
Pan  Kijewski  odpowiedział,  że  pół  godziny  to  zdecydowanie  za  krótki  czas  postoju. 
Odnośnie  ograniczenia  dostaw  do  sklepów na  Główny  Rynek  w  Kaliszu.  Warto  byłoby 
zwrócić  uwagę  na  przedsiębiorstwa,  które  zajmują  się  odbiorem  odpadów  tak.  Dobrym 
rozwiązaniem byłby odbiór odpadów wcześnie rano tak, aby nie zakłócać np. korzystania z 
ogródków gastronomicznych  latem.
Pan Gałka odpowiedział, że aktualnie poza Głównym Rynkiem znajdują się wjazdy na tereny 
nieruchomości. Aby tam dotrzeć pojazdy muszą przejechać przez Główny Rynek. Kierowcy 
dojeżdżają tam na podstawie specjalnej karty, bez możliwości parkingu. Są tez wyznaczone 
godziny dostaw w godzinach rannych. 
Głosowanie: 5 osób za, 2 osoby przeciw (7 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany. 

Ad.  16.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przekształcenia  Poradni  Psychologiczno  – 
Pedagogicznej  Nr 1  przy ul.  Prymasa Stefana Wyszyńskiego 3b poprzez  zmianę jej 
siedziby.
Pani Ewelina Dudek naczelnik Wydziału Edukacji omówiła powyższy projekt uchwały. 
Głosowanie: 7 osób za (7 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad. 17. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżaw na 
grunty stanowiące własność Miasta Kalisza i będące w użytkowaniu wieczystym Miasta 
Kalisza.
Pani Aneta Ochocka Skarbnik Miasta omówiła powyższy projekt uchwały. 
Głosowanie: 7 osób za (7 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad. 18. Korespondencja:
a) Pismo  Wiceprezydenta  Miasta  Kalisza  z  dnia  24  października  2022  r. 

przekazujące  informację  na  temat  planowanej  inwestycji  w  obszarze  zakupu 
autobusów zeroemisyjnych.



Brak uwag. 

b) Pismo  Wojewódzkiego  Urzędu  Ochrony  Zbytków  w  Poznaniu  z  dnia  18 
października  2022  r.  informujące  o  przyznanej  dotacji  dla  zabytku  przy 
ul. Romańskiej 146 w Kaliszu.
Brak uwag. 

Ad. 19. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
Brak.

Ad. 20. Zamknięcie posiedzenia.
Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Sławomir 
Lasiecki zamknął posiedzenie, dziękując wszystkim za udział i dyskusję.

Protokołowała: 22.11.2022 r. M. Donart

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
Rady Miasta Kalisza

/.../
Sławomir Lasiecki


